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Bratislava 9. januára 1947

Slovutný pán povereník! *

S Tvojím predchodcom na Povereníctve pôšt a te
legrafov, kolegom ing. Kornelom Filom, dohovorili 
sme sa ešte na jar lanského roka, že z výnosu emi
sie príležitostných poštových známok — pokiaľ ne
pôjde o známky vydané pri návrate Slovákov z Ma
ďarska a ktorých výnos sa má určiť pre špeciálne 
potreby navracajúcich sa Slovákov — uvoľní sumu 
do výšky 3 mil. Kčs na podpory pre výstavbu špor
tových ihrísk, štadiónov atď. K dohovoru došlo tým 
spôsobom, že z rozpočtu Povereníctva školstva a 
osvety na rok 1946 vypustené boli všetky sumy, ur
čené na menovaný cieľ a my sme nechceli zanedbať 
iniciatívu jednotlivých miest na Slovensku, ktoré 
chcú mať svoje športové ihriská a štadióny, a preto 
žiadali sme povereníka pôšt o vydanie príležitostných 
športových známok, ktorých výťažok by slúžil pre 
spomínané ciele. Na základe tohto spoločného doho
voru Zbor povereníkov dňa 31. mája 1946 vzal na 
vedomie prípis PŠO o zálohovaní subvencií na vý
stavbu štadiónov a pod. z vlastných rozpočtových 
prostriedkov s tým, že budú uhradené z výťažku 
emisií zvláštnych príležitostných známok pre telový
chovné potreby nášho Povereníctva.

Teraz však Povereníctvo financií zaujíma stanovis
ko, že na spomínané ciele môžu sa poskytnúť pro
striedky len zo skutočného výnosu príležitostných 
známok, t. j. z tých 3 mil. Kčs, ktoré Tvoj pred
chodca zaviazal sa do konca roka nám poskytnúť.

Veľmi by som Ta prosil, aby si prikročil k reali
zovaniu záväzku Tvojho Povereníctva, resp. Tvojho 
predchodcu, pretože na základe jeho prísľubu a na 
základe rozhodnutia Zboru povereníkov na všetkých 
tých miestach, kde sme dali do výhľadu poskytnu
tie podpory na výstavbu ihrísk a štadiónov, k prá
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cam už prikročili a má sa v nich na jar naďalej po
kračovať, takže bude treba priznané im sumy vy
platiť.

Budem Ti veľmi povďačný, ak skoro dostanem od
poveď na tento svoj list.

Porúčam sa Ti s úctou
L. Novomeský

Jozef Lukačovič (nar. 1902), kat. kňaz a stredoškolský 
profesor. R. 1939 pre protifašistický postoj prepustený 
zo škôl. služieb. Účastník odboja. Po oslobodení člen 
vedenia DS, v r. 1946-47 povereník pôšt, 1947-48 pov. 
informácií, 1948-53 pov. techniky atď. R. 1948 sa postavil 
proti reakčnému vedeniu DS a spoluzakladal Stranu slov. 
obrody.

Ing. Kornel Filo (nar. 1901), polnohosp. odborník, cez 
vojnu v občianskom odboji, člen povstaleckej SNR. Po 
oslobodení člen predsedníctva DS, poslanec SNR a NZ, 
v r. 1945 povereník dopravy a ver. prác, 1946 pov. pôšt, 
1946—47 pov. výživy a zásob. Po Februári 1948 emigroval 
do Paríža.

Novomeský 6. II. 1946 oznámil Filovi, že „financi“ 
zoškrtali PŠO rozpočet na telovýchovu. Uznáva, že sú 
naliehavejšie úlohy, ale je presvedčený, že „pri vtipnej
šej finančnej politike by sme všeličo mohli už aj teraz 
pre pozdvihnutie športu a telovýchovy urobiť“. Tlmočí 
mu návrh vydať športové známky, ktorých výnos by 
išiel na financovanie výstavby športových objektov. Pro
sí Filu, aby sa k myšlienke vyslovil a sľubuje: „Ak by 
si kladne prijal tento návrh, vypracoval by som presný 
štatút s určením výnosu z tejto filatelistickej akcie. 
Nemali by sme s tým zvláštnejšie oštary (zohnali by sme 
maliarov atď., atď.), len predajný aparát pôšt by musel 
byť nápomocný . . . “

S Filom sa dohodol a 28. V. 1946 to oznámil Preds. 
ZP s upozornením: „Keďže však výnos z emisie príle
žitostných známok môžeme dostať až niekedy ku koncu 
roka“, v dohovore s Pov. pôšt a s Pov. financií „uvoľní 
sa z rozpočtu PŠO Kčs 3,500.000 na subvencovanie šta
diónov a ihrísk“ a suma sa uhradí koncom roka z výnosu 
príležitostných známok. Zálohovanie subvencií je dô
ležité preto, aby sa so stavbami mohlo začať ihneď, aby 
sa teda nemusel strácať celý rok len preto, lebo nie sú 
ihneď naporúdzi „hotové peniaze“. K  listu pripojil zo
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znám miest s navrhovanou sumou na stavbu štadiónov, 
ihrísk, lodeníc, kúpalísk a pod. Ide o mestá: Bratislava, 
B. Bystrica, Lučenec, Myjava, Nová Baňa, Piešťany, Pre
šov, Prievidza, Sečovce, Spišská Nová Ves, Trenčín, 
Trstená, Vrútky, Zvolen a Žilina.

Lukačovičova odpoveď (nezachovala sa) Novomeského 
prekvapila, ako sám uvádza v liste z 28. II. 1947. Po
vereníkovi pôšt opakuje dohovor s Filom a pripomína, 
že sa mala vydať séria známok Návrat Čechov a Slová
kov do vlasti (čo je v poriadku až na to, že Slovensku 
z výnosu malo pripadnúť 60 a nie 30 %!), ale okrem nej 
série športových známok. Z ich výnosu sa malo pomôcť 
výstavbe športovísk. Z listu vysvitá, že športové znám
ky napriek sľubom a dohodám nevyšli a povereník škol
stva musel hľadať finančné zdroje inde.
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